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Bratři a sestry, milí hosté
Dovolte mi, abych Vás i já přivítal na 121. VVH SDH Vrčeň a připomněl Vám, čeho náš 
sbor za uplynulé období dosáhl. Loňský rok byl velmi bohatý a různorodý nejen po stránce 
hasičské, ale i společenské. Připomeňme si kromě jiného například volby, zejména pak 
komunální, kde voliči významně podpořili členy SDH. V naší obci, kde je voleno sedm 
zastupitelů jsou tři členové hasičského sboru a i to svědčí o tom, že občané si všímají naší 
práce a podporují naši činnost. Proto doufám, že i nadále budou hasiči v popředí veškerého 
dění v naší obci i v okolí.

A nyní již k naší činnosti.

V uplynulém období se výbor organizace sešel na devíti výborových schůzích. 
Snažili jsme se scházet pravidelně poslední pátek v měsíci, několikrát byla tato pravidelnost 
narušena, většinou četnými akcemi, a tak bylo nutné se sejít v náhradním termínu. Přesto 
byla účast na těchto schůzích dobrá, a že je na nich stále co řešit Vám jistě nemusím 
připomínat. VVH byla tak jako v minulosti navštívena velmi hojně, což je známka toho, že 
je o činnost sboru zájem.

V součastné době má náš sbor 59 členů dospělých a 27 mladých hasičů. V roce 2010 
jsme přijali jednoho nového člena p. P. Šůse, p. R. Beneš, který dovršil 18 let přešel sice do 
družstva mužů, ale k 01.11.2010 přestoupil do SDH Nepomuk. Mladých hasičů bylo přijato 
9 a 3 z družstva odešli. V současné době nemůžeme očekávat posilu z těchto žáků do 
družstva mužů, a tak se nám stále nedaří omladit soutěžní družstvo, což je již velmi potřeba.
Již tradičně navštěvujeme každý rok naše členy, kteří slaví svá jubilea. Letos v říjnu oslavili 
svoji první šedesátku p. B. Skala a p. V. Šůs. V červenci pak p. F. Šimánek v plném zdraví 
oslavil 70 let a v srpnu se svých krásných 75 let dožil náš nejstarší hasič p. B. Kvarda. Všem
jsme předali drobné dárky a přejeme jim hlavně hodně zdraví, štěstí a dobrou pohodu.

Dalším úsekem naším činnosti jsou soutěže a memoriály: 
05.06. se naše družstva mužů i žen zúčastnili okrskové soutěže v Přešíně. Soutěž 

probíhala tentokrát klidně, družstvo mužů obsadilo v konkurenci devíti sborů 4. místo, 
zvítězilo zde družstvo z Tojic. Ženy obstály v souboji s domácími hasičkami a obsadili 1. 
místo.

04.09. se družstvo našich žen zúčastnilo okresního kola v klasických disciplinách, 
které se konalo v Nepomuku. Po velmi bojovném výkonu obsadily naše ženy 3. příčku ze 
šesti zúčastněných sborů, což je velký úspěch a zaslouží si naše uznání. 1.místo obsadily 
ženy ze Štěnovického Borku. Na tomto okresním kole se opět ukázalo několik nepřesností 
v pravidlech, které nedokázal vysvětlit ani školený rozhodčí. Ke zdárnému průběhu soutěže 
rozhodně nepřispěl ani pozdní příjezd organizátorů akce.

25.09. pořádala naše organizace již 10. ročník memoriálu p. J. Chodory, tentokrát na 
hřišti p. T. Pečenky pod rybníkem. Akce byla dobře připravena včetně občerstvení, škoda 
jen, že v tak příjemném prostředí nám tento memoriál zkazil déšť, který trval téměř celé 



odpoledne. Přesto se soutěž konala a na upravenou překážkovou dráhu i na útok na tři 
proudy z přírodního vodního zdroje nastoupilo pět družstev mužů, družstvo našich žen a dvě
družstva našich žáků. Naši muži opět nezískali putovní pohár ze kterého se radovalo 
družstvo z Přešína, které má již několik let výborné výsledky. Ani naše ženy a družstva 
našich žáků se deště nezalekla a soutěž zdárně dokončila. Za tento propršený memoriál si 
zaslouží poděkování nejen všichni soutěžící, ale i pořadatelé na kterých také nebyla nitka 
suchá.

09.10. se konala v Srbech soutěž o srbskou proudnici. Toto je poslední hasičská akce,
která se v okolí koná. Zúčastnilo se jí pouze naše družstvo mužů, které po velmi dobrém 
výkonu obsadilo opět 2 místo za muži z Přešína.

Jednou z největších akcí loňského roku byly oslavy 120 let založení SDH ve Vrčeni. 
Tato akce se plánovala již dlouho dopředu a jak se ukázalo, určitě se nám to vyplatilo. 26. 
června, kdy oslavy proběhly za krásného slunečného počasí, přijeli hasiči z blízkého i 
vzdálenějšího okolí. Svoji ukázku zde předvedli nejmenší hasiči, Soptíci z Bolevce, se svým
speciálním hasičským automobilem. Novou techniku předvedl hasičský záchraný sbor 
Plzeňského kraje. Hasiči z Koterova v čele s p. P. Jůzkem předvedli hašení vysokotlakem, 
vyproštění osoby z havarovaného automobilu, na místním rybníce proběhla záchrana 
tonoucího za pomoci záchraného člunu a největší atrakcí, zválště pro děti, byla pěna, která 
zaplnila téměř polovinu návsi. Družstvo našich žáků předvedlo že se také něco naučili a 
požární útok na školu se jim také povedl. Dále pak nemohla chybět ani ukázka zásahu se 
strojem z roku 1927, pochopitelně s obsluhou v bílých uniformách. Kromě toho proběhla 
v hasičské zbrojnici výstavka z historie vrčeňských hasičů a zde si mohli návštěvníci 
zakoupit upomínkové předměty. Bylo možné si prohlédnout také upravenou místnost v 1. 
patře hasičské zbrojnice. Nutno také připomenout, že při slavnostním nástupu starosta OÚ 
Vrčeň věnoval sboru slavnostní stuhu na spolkový prapor ke 120. výročí založení SDH 
Vrčeň. Několik členů obdrželo také čestná uznání a medaile za dlouholetou práci ve sboru. 
Z rukou starosty OSH Plzeň-jih p. J. Černého nám bylo předáno ocenění za naši dlouholetou
činnost, a tak celá naše organizace obdržela medaili za zásluhy, které si velmi vážíme. Celá 
akce byla zajištěna i po zdravotní stránce, po celou dobu, se o nás staral zdravotní tým sester
a bratrů ze Sedlce. Těší nás také návštěva hasičů z Kaznějova a Křečova. Celá akce byla 
podle mě velmi vydařená, ale několik připomínek bych přece měl. Mrzí mne, že ze 
sousedních sborů navštívil naše výročí pouze sbor z Přešína, dále pak, že účast vrčeňských 
hasičů v uniformách mohla být na slavnostním nástupu mnohem větší, vždyť členskou 
základnu máme četnou, a v neposlední řadě mě mrzí slabá účast veřejnosti, zvláště pak na 
začátku akce i když propagaci jsme nepodcenili, ale to neovlivníme.
Všem, kteří se podíleli na této oslavě patří velký dík, protože podle mého názoru zde akce 
tak velkého rozsahu ještě nebyla.

A zvolna se dostáváme k dalšímu úseku, a tou je stará a historická 
technika

Další velkou akcí, která se loňského roku uskutečnila, byla 5. celostátní výstava 
historické hasičské techniky v Litoměřicích. Proběhla ve dnech 11.-12.06 a náš sbor se jí 
zúčastnil již potřetí, tentokrát s ještě větším množstvím techniky. Naše výprava čítala 15 
členů, dvě tažná vozidla vezla stříkačky DS-16, PS-8, Stratílek (renovoval p. P. Hortenský), 
dále koněspřežnou pumpovací motorovou stříkačku z roku 1927 a pumpovací stříkačku 



z roku asi 1890 (renovoval p. J. Strolený ml). Kromě této techniky jsme s sebou vezli ještě 
některou dobovou výzbroj a vybavení našeho zázemí. Spalo se ve vojenských stanech 
společně s hasiči z Kaznějova, kteří zajistili toto ubytování, včetně polní kuchyně. Po celou 
dobu výstav byl o naše exponáty velký zájem, také náš spolkový prapor se těšil velké 
pozornosti. Navštívil nás také výrobce praporu p.Velebný z Ústí nad Orlicí, kterému se náš 
stánek velmi líbil. V sobotním průvodu, který směřoval z Litoměřického náměstí na 
výstaviště, jsme se také neztratili, ať již díky stříkačce, kterou táhl pár krásných bílých šimlů

nebo čestné jednotce s bílým řemením a kordy u pasu, která doprovázela náš spolkový 
prapor. Odpoledne jsme pak provedli na výstavišti ukázku útoku s naší starou historickou 
stříkačkou a i ten se těšil velkému zájmu diváků.
I když to bylo setkání historické techniky, které bylo plné výstaviště, bylo možno zde 
obdivovat i nejmodernější techniku, která se zde předváděla a tak si mohl každý vybrat.

2. července jsme byli pozváni do Plzně – Štruncovy sady, kde se konalo 39. 
mistrovství republiky v požárním sportu. Jako jediný sbor jsme předváděli hašení s 
historickou stříkačkou a závodníci i diváci se velmi bavili. Za tuto akci jsme obdrželi 
poděkování od ředitele hasičského záchraného sboru Plzeňského kraje.

4. července nemohla tato stříkačka chybět i s osádkou, před vrčeňským kostelem, 
kde náš člen p. T. Pečenka vdával dceru.

5. července jsme předváděli náš útok v Želvici, kde slavil místní sbor 105 let 
založení SDH

10. července oslavil SDH Černice 120 let založení, i tam byla naše stříkačka středem
zájmu a naše vystoupení se velmi vydařilo.

11. září naše družstvo v bílých uniformách přispělo k oslavám 100 let SDH Litice. 
Opět bylo naše účinkování velmi zdařilé.

Kulturní a společenské akce : 

16. ledna jsme společně se sousedním sborem Dvorec pořádali v hotelu ve Dvorci 
hasičský ples. Akce se i díky bohatému programu vydařila, a tak ji letos chceme opakovat, a
to 15. ledna.

6. února se opět sešel masopustní průvod. Tentokráte byla účast asi 45 masek. 
Průvod se vydařil, jsme rádi že se do něho zapojuje i mládež a doufáme, že tuto tradici 
udržíme i příští léta.

27. března jsme pořádali před hostincem tradiční zabijačku, která se opakovala i 4. 
prosince. Obě tyto akce se vydařily, a po všech výrobcích jen zaprášilo.
Další naše aktivitiy jsou například stavění máje, kde se peklo a také snědlo 120ti kilové 
prase, rozsvícení vánočního stromku, spolupořádání turnaje ve stolním tenise, dále pak 
pomoc při organizování folklorního festivalu, zpívání u vánočního stromku, jarmarku ve 
škole a pod...

Brigádnická činnost:



V březnu jsme na naší škole vyčistili okapy

V květnu byla provedena úprava a údržba naší Avie před cestou do Litoměřic.

V říjnu jsme na naší stříkačce PS12 provedli údržbu a lehkou úpravu. Dále byl 
několika našimi členy proveden úklid místnosti pod školkou tak, abychom zde mohli 
uskladnit naše staré stříkačky a některé vybavení, které se již nevešlo do naší hasičské 
zbrojnice.

Kromě toho bylo několikrát v roce provedeno čištění okapů na HZ a drobná údržba a 
úklid HZ probíhá průběžně po celý rok.

Další naše aktivita spočívá také v účasti na schůzích, školeních a poradách, kterých 
loňských roků bylo několik.

Navštívili jsme valné hromady v Srbech, Přešíně, Železném Újezdě a v Sedlišti, dále 
pak okresní konferenci ve Spáleném poříčí, školení starostů, jednatelů, pokladníků a 
revizorů, a dvě okrskové schůze v Sedlišti a v Přešíně. V Sedlišti se volil nový výbor 
okrsku, který v sočastnosti vypadá takto:
starosta okrsku: Heřman Miloš - Čížkov
místostarosta : Fiala Vl. - Sedliště
velitel okrsku : Strolený Jiří ml. -Vrčeň
jednatel : Šlajer Josef - Čmelíny
pokladník: Sládek Dušan - Čečovice
Na druhé schůzi v Přešíně se odhlasoval příspěvěk na činnost okrsku a to 200 Kč z každého 
sboru, dále pak pořádání 1.hasičského okrskového plesu dne 26. února v Železném Újezdě.

A nyní bych se chtěl zmínit ještě o kroužku mladých hasičů. V loňském roce nám z 
důvodu vytíženosti některých vedoucích nepracoval tak dobře, jak by měl, ale toto se 
podařilo vyřešit. Schází se 1x za 14 dnů, místo 1x za týden, ale i tak je pro velký počet dětí 
někdy složité udržet si pozornost všech. Proto bych chtěl poděkovat všem, kdož se na 
zdárném průběhu kroužku podílí a přeji jim hlavně pevné nervy při jejich další práci.
Než svoji zprávu ukončím, chtěl bych Vám připomenout, že jsme z vlastní pokladny pořídili
další tři vycházkové uniformy, a tak jich vlastníme již 8. Proto bych byl rád, aby na hasičské
akce členové tyto uniformy používali a neoprašovali je jen doma ve skříních.

Slyšeli jste výčet akcí, za celé uplynulé období od 120 VVH. Mám za to, že naše 
činnost byla velmi bohatá a že jméno vrčeňských hasičů jsme opět o něco rozšířili. Proto 
bych chtěl Vám všem, kteří jste se svoji aktivitou, nebo alespoň dobrou radou podíleli na 
tom, že je naše činnost tak bohatá, poděkovat za Vaši práci, nechci to brát adresně, abych na 
někoho nezapomněl, každý si z toho vezměte podle vlastního uvážení. Přesto bych se chtěl 
zmínit o někom, kdo si to zaslouží. Je to člověk, který nám vede administrativu, tiskne 
pozvánky na schůze, propozice na memoriál, diplomy a podobně a vždy odmítá jakékoli 
finanční vyrovnání. Jistě jste poznali, že se jedná o naší jednatelku pí. M. Chejlavovou, 
která je již 24 let členem naší organizace. Proto bych ji drobným dárkem a kytičkou chtěl za 
sebe i za Vás poděkovat a doufám, že i nadále zůstane naší platnou členkou.
A toto je již opravdu závěr mého vystoupení. Děkuji všem, kteří pozorně vyslechli moji 
zprávu o činnosti a přeji Vám i Vašim rodinám vše nejlepší v roce 2011, a doufám, že se zde
sejdeme opět za rok na 122 VVH Vrčeňských hasičů.


